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Radni Rady Seniorów obecni na sesji: 

 1. BUGAŁA Jerzy 

 2. CIECHAŃSKA-MARUCHA Anna 

 3. DOMAŃSKI Kazimierz 

 4. GARBAL Jolanta 

 5. GREGOROWICZ-MYKA Zofia 

 6. HARATYM Teresa 

 7. HUS Urszula 

 8. MARCINIEWICZ Wiesław 

 9. MAZUREK Grażyna 

 10. MAZUREK Stanisław 

 11. PACHLA Bożenna 

 12. PAWELEC Jan 

 13. SOKÓŁ Zdzisław 

 14. WŁODARCZYK Kazimiera 

 

Radni nieobecni:  

 1. JÓŹWIAK Wiesława 

 

Goście zaproszeni biorący udział w obradach sesji: 

1. Robert Kościuk – Burmistrz Krasnegostawu 

2. Mariusz Antoniak – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krasnymstawie, 

3. Monika Sawa – Koordynator projektu w MOPS Krasnystaw, 

4. Ewa Kwiecień – Sekcja Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego 

5. Małgorzata Jakubiec – Polski Czerwony Krzyż 

6. Justyna Pezda – Centrum  Aktywnego Seniora – MOPS Krasnystaw 

7. Danuta Zacharzyńska – Klub Seniora przy KDK, 

8. Artur Borzęcki – Dyrektor MBP w Krasnymstawie, 

9. Małgorzata Antoniak - LUTW filia Krasnystaw 

10. Agnieszka Radczuk -  DDPS w Krasnymstawie 

 

1. Otwarcie obrad sesji 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Otwieram obrady IX sesji Rady 

Seniorów Miasta Krasnystaw III kadencji. Witam przybyłych na naszą dzisiejszą sesję gości 

w osobach Pana Burmistrza Krasnegostawu Roberta Kościuka. Witam Panów dyrektorów 

jednostek administracyjnych Urzędu Miasta w osobach Pana Dyrektora Mariusza Antoniaka, 

Pana Dyrektora Artura Borzęckiego. Witam przyjaciół Rady Seniorów, współpracowników 
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kreatorów jej działalności, Przewodniczących organizacji Senioralnych, którzy licznie 

przybyli na naszą dzisiejszą sesję. Witam również osoby, które koordynowały, były 

odpowiedzialne, a wcześniej były autorami projektów, które w roku 2023, który to rok 

podsumowujemy w swojej pracy, kierowali właśnie tymi projektami i bardzo intensywnie 

pracowali na rzecz seniorów. Witam wszystkich obecnych. 

 

2. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Uroczystej Sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Drodzy Państwo protokół 

z ostatniej sesji mieli Państwo do wglądu u Pani Inspektor Iwony Surmy. Można było się 

z nim zapoznać. Czy zapoznając się z treścią protokołu nasunęły się Państwu jakieś opinie, 

uwagi, czy coś zostało pominięte? Bardzo proszę. Nie widzę, skoro nie ma uwag proszę 

o przegłosowanie treści protokołu. Kto jest za przyjęciem treści protokołu proszę 

o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto jest przeciw bądź kto się wstrzymał? Nie widzę. 

Stwierdzam zatem, że protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Uroczystej Sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

5. Przedstawienie interpelacji i zapytań radnych. 

6. Podsumowanie pracy Rady Seniorów w 2023 r. 

7. Działania podejmowane w 2023 r. przez organizacje i instytucje na rzecz Seniorów. 

8. Przedstawienie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski i sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad sesji.  

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – W zaproszeniach otrzymali 

Państwo porządek obrad dzisiejszej sesji. Dziesięciopunktowy porządek obrad dzisiejszej 

sesji. Czy w sprawie porządku obrad mają Państwo uwagi, propozycje? Chcielibyśmy 

wprowadzić jakiś punkt, celem rozważenia tego, co się za nim kryje? Nie widzę wobec tego, 

skoro nie ma uwag, proszę o przegłosowanie zaproponowanego porządku obrad. Kto jest 

z Państwa za? Dziękuję. Czy są głosy przeciwne? Nie widzę. Wstrzymujące się? Również nie 

widzę. Stwierdzam zatem, że protokół został przyjęty jednomyślnie. Informują, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, a zatem wszystko to, o czym będziemy dzisiaj mówili, rozważali, nad 

czym będziemy dyskutowali ma moc prawną. Kolejnym punktem, do którego przechodzimy 

w tej chwili, to już będzie punkt 4 jest - Informacja przewodniczącej o podejmowanych 

działaniach w okresie międzysesyjnym.  
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 4. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Szanowni Państwo ten okres 

między ostatnią sesją a dzisiejszą przede wszystkim poprzedziło cały szereg dokonań, które 

były związane z organizacją uroczystej sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw, a więc tej, 

która odbyła się z okazji Ogólnopolskiego Dnia Seniora 14 listopada. Uczestniczyłam 

również w tym okresie w uroczystościach związanych z obchodami Dnia Nauczyciela 

w miejskiej akademii. Uczestniczyłam w imprezie „Wspólna wędrówka po kartach historii” 

z okazji 105 rocznicy odzyskania niepodległości, w uroczystości przypominającej o 45 

rocznicy Pontyfikatu Świętego Jana Pawła II. Uczestniczyłam również w organizowanych 

imprezach związanych z realizacją zadań VII Senioriady, a więc w zawodach strzeleckich, 

w konkursie tańca towarzyskiego w Klubie Seniora przy Krasnostawskim Domu Kultury, 

w imprezie „Bezpieczny Senior”. Byłam uczestniczką Gali Krasnostawskiej Kultury z okazji 

75 - lecia Miejskiej Biblioteki Publicznej i 50 - lecia Krasnostawskiego Domu Kultury. 

Uczestniczyłam w sesjach Rady Miasta. Wiele czasu w tym okresie międzysesyjnym zajęła 

mi organizacja imprezy „Zdrowy Senior”, za którą z Rady Seniorów z jej Prezydium byłam 

odpowiedzialna, a więc tutaj odbyłam liczne konsultacje z osobami i instytucjami 

odpowiedzialnymi za realizację zadań Senioriady: z Panem Dyrektorem ZOZ-u, z Panią 

naczelną pielęgniarek, z oddziałową pielęgniarką oddziału wewnętrznego, z pracownikami 

z Słuch-medu, z Powiatową Strażą Pożarną, z Panią kierowniczką i pracownikami apteki, 

z laboratorium mikrobiologicznym, z Centrum Opieki Psychiatrycznej, z Dyrekcją 

Krasnostawskiego Domu Kultury i uczestniczyłam również w  podsumowaniu VII 

Senioriady, które miało charakter uroczysty i odbyło się na terenie Dziennego Domu Pomocy 

Społecznej. Dziękuję za uwagę, jeśli Państwo mają jakieś uwagi, to bardzo proszę. Nie widzę, 

a zatem rozumiem, że tę informację przyjęliśmy. Przechodzimy zatem do kolejnego punktu 

porządku obrad do punktu 5 - Przedstawienie interpelacji i zapytań radnych. 

 

5. Przedstawienie interpelacji i zapytań radnych. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Proszę bardzo, radny Wiesław 

Marciniewicz, bardzo proszę. 

Wiesław Marciniewicz – Radny Rady Seniorów - Dziękuję bardzo Pani 

Przewodnicząca. 5 grudnia pełniłem dyżur w ramach Rady Seniorów i była w tym czasie 

podniesiona kwestia przez mieszkańców ulicy Czechowicza i  Heleny Wysockiej. Mieszkańcy 

proszą o zamontowanie na tym skrzyżowaniu progu zwalniającego  z  uwagi na to, że znak na 

końcu ulicy Czechowicza znak zakaz ruchu został zdemontowany i kierowcy skracają sobie 

drogę, nie jadą do ronda, tylko skracają sobie drogę przez ulicę Czechowicza. No 

i mieszkańcy podnoszą ten temat z uwagi na to, że ta ulica nie ma chodników, spacery 
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z dziećmi, no są, że tak powiem zagrożone. Kierowcy rozwijają nadmierną prędkość, dlatego 

mieszkańcy proszą o zamontowanie takiego progu zwalniającego. Dziękuję bardzo. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję. Proszę radna Anna 

Ciechańska – Marucha. 

Anna Ciechańska – Marucha - Radna Rady Seniorów - 4 października byliśmy na 

dyżurze z Panią Bożenką i były zgłoszone dwa wnioski. Pierwszy dotyczył tego, że mało jest 

imprez dla seniorów w przestrzeni publicznej. Nie w KDK-u, tylko w przestrzeni publicznej. 

Wnioskowane było o organizację takich imprez dla wszystkich seniorów wraz z rodzinami. 

To jest taka integracja międzypokoleniowa. Następne było zgłoszenie stworzenie stałego 

miejsca na organizację potańcówek na świeżym powietrzu. Mamy dużo potańcówek 

w lokalach, ale nie zawsze wszyscy chodzą, ale może na taką potańcówkę winien być to 

podest propozycja była zadaszony dla zespołów i stały parkiet do tańczenia, bo wiemy jak to 

się tańczy na trawie czy na chodniku. Propozycja jest Dworek Starościński. Korzystać będą 

mogli seniorzy, dzieci z przedszkola oraz młodzież. Potańcówki winny być chociaż dwa razy 

w miesiącu w ustalone dni przez okres letni przez 2 godziny. Zespoły czy z KDK-u, 

miejscowe czy inne można by było czy do posłuchania, czy też do potańczenia, to 

w zależności jak już uczestnicy sobie zadecydują i zechcą potańczyć, chyba że muzyka będzie 

tylko do posłuchania. Dziękuję bardzo. 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję. Proszę teraz Pani Zofia 

Gregorowicz – Myka. 

Zofia Gregorowicz – Myka – Radny Rady Seniorów - Chciałam się podzielić 

właśnie uwagami z dyżuru, który pełniłam z Panią Przewodniczącą. Na co zwrócić uwagę, 

jakie były zapytania. Do Przewodniczącego mamy interpelacje do Przewodniczącego Rady 

Powiatu w sprawie przeprowadzenia remontu reprezentacyjnej ulicy miasta ulicy Okrzei. Są 

uwagi do Pana Starosty, do Przewodniczącego Rady Powiatu o jakieś wyremontowanie, żeby 

ta ulica wyglądała jak należy. Takie były uwagi. Pamiętać o sprzątaniu, bo czasami to 

naprawdę i śmietniki są poprzewracane. Ponadto konieczność co najmniej dwukrotnego, 

przynajmniej w ciągu roku koszenia pobrzeża wzdłuż rzeki Wieprz właśnie od strony 

ogródków działkowych. Tak nazywają działkowicze warzywo. Tutaj z kolei na pochwałę 

zasługuje uporządkowanie otoczenia siedziby Urzędu Pracy. Są głosy, znajomi powiadają, że 

bardzo ładnie zrobione są schody, uporządkowane od ulicy Mostowej ogrodzenie wygląd ma, 

natomiast niestety psuje to wszystko jakiś taki bałagan totalny na posesji po drugiej stronie 

ulicy. Prosimy bardzo o podjęcie jakichś działań, mobilizujących do uporządkowania tego 

terenu. Starsi mieszkańcy pamiętamy właśnie, jak to kiedyś było. Z czasów dzieciństwa 

pamiętam nawet takie jakieś były w lecie organizowane nad Wieprzem imprezy. Pamiętam 

z takiego wczesnego dzieciństwa właśnie tam przy Zaułku i ten teren teraz porasta chwastami, 

ewentualnie zwrócić na to uwagę, na jakieś uporządkowanie. Pewnie to już na wiosnę, na 

lato, bo teraz to niemożliwe. I teraz takie zapytanie, czy seniorzy mogą liczyć i mieć nadzieję 

na siedzibę w starym Ratuszu? Żeby to była dla nas, po wyremontowaniu wnętrza 

oczywiście? Czy będziemy mogli korzystać z tych pomieszczeń, i czy byłoby tam dla nas 

jakieś lokum? Tak, że prosimy pamiętać o tym, że my bardzo prosimy. Dziękuję bardzo. 
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Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

radnych? Pan Domański przed sesją mówił, że ma jakąś interpelację. Jakieś zapytania? 

Rezygnuję radny Domański z tego? Rezygnuje Pan tak? Bo o ile dobrze pamiętam, to sprawa 

dotyczyła problemu, o którym powiedziała tutaj Pani radna Gregorowicz - Myka, czyli 

ewentualnej siedziby dla nas radnych w odrestaurowanym wnętrzu Ratusza. Czy Państwo 

radni mają zapytania jeszcze,  interpelacje? Nie widzę. Proszę zatem w punkcie stosownym 

o odpowiedzi na nie a teraz przechodzimy do kolejnego punktu obrad sesji, to znaczy do 

punktu 6. 

 

 6. Podsumowanie pracy Rady Seniorów w 2023 roku. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Szanowni Radni, Szanowni 

Goście, Drodzy Państwo. W 2023 roku Rada Seniorów odbyła 6 sesji: 5 to były sesje robocze 

i 1 uroczysta z okazji Ogólnopolskiego Dnia Seniora. Robocza sesja czerwcowa miała 

miejsce na terenie niedawno oddanego do użytku Zakładu Opiekuńczo – Leczniczego. 

Podczas obrad styczniowej sesji przyjęliśmy plan pracy Rady przewidujący 17 zadań, które 

poza 2 zadaniami sesji grudniowej zostały zrealizowane. Te 2 zadania znalazły się 

w porządku obrad dzisiejszej sesji. Każdą sesję poprzedzają posiedzenia Prezydium. Jak 

w 2023 roku pracowało Prezydium powie Pani Sekretarz Rady Pani Bożenna Pachla. Bardzo 

proszę Pani Sekretarz. 

Bożenna Pachla – Sekretarz Rady Seniorów - Prezydium Rady Seniorów w 2023 

roku odbyło 21 posiedzeń. Tematem posiedzeń były opracowania rocznego planu pracy, 

przygotowania do sesji, ustalanie porządku obrad poszczególnych sesji, analiza planu pracy 

i podejmowanie działań, spotkania z szefami organizacji senioralnych. Odbywały się też 

spotkania w sprawie powołania koordynatora do spraw seniorów Miasta Krasnystaw oraz 

w sprawie organizacyjnej Senioriady. Odbyliśmy kilka spotkań roboczych z Panem 

Burmistrzem, z Panią Sekretarz i z Panią koordynator. Miały miejsce też spotkania 

z Młodzieżową Radą Miasta Krasnystaw. Posiedzenia związane były z realizacją 

poszczególnych zadań Senioriady oraz polegające na planowaniu, organizowaniu 

i podsumowaniu poszczególnych zadań, Senioriady i planu pracy. Dziękuję. 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję bardzo. Stałym punktem 

porządku obrad każdej sesji są zapytania i interpelacje radnych. W 2023 roku przedstawiliśmy 

13 interpretacji i 43 zapytania. Częścią zapytań i interpelacji były problemy, których 

rozwiązanie miało ułatwiać życie mieszkańców, a przede wszystkim seniorom miasta, na 

przykład: otwarcie furtki umożliwiającej wejście do Zakładu Opiekuńczo – Leczniczego, 

wycięcie niebezpieczne drzew, pomalowanie tabliczek z nazwami ulic, przestawienie 

śmietników stojących przy przejściach i utrudniających widoczność przy przejściach dla 

pieszych, przedłużenie czasu oświetlenia ulic, udrożnienie koryta rzeki Wieprz, cyklicznych 

koncertów dla seniorów w wykonaniu uczniów szkoły muzycznej, promocji miasta, estetyki, 

tablic informacyjnych Urzędu Miasta. Część zapytań doczekała się pozytywnej realizacji tak 

jakby chociaż furtka do Zakładu Opiekuńczo - Leczniczego czy odnowienie tablic z nazwami 
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ulic, ale do niektórych będziemy wracać między innymi do: uruchomienia komunikacji 

miejskiej, tablicy informacyjnej dla seniorów, poprawy pracy SOR-u, walki ze smogiem, 

remontu reprezentacyjnej wprawdzie powiatowej ulicy Okrzei, powrotu wiadomości 

krasnostawskich w Telewizji Kablowej czy możliwości emitowania przez Internet wydarzeń 

w mieście. Przy realizacji punktu obrad sesji dotyczącego zapytań i interpelacji nie zabrakło 

głosów pozytywnych. Radni informowali o właściwym rozwiązywaniu społecznych 

problemów będących świadectwem, że jako radni nie zawsze jesteśmy bezsilni, ale jako radni 

seniorzy upowszechniamy ideę samorządności. Na sesjach też przedstawialiśmy zapytania 

i propozycje i różne problemy, z jakimi zgłaszali się mieszkańcy, które były pokłosiem 

naszych dyżurów, o czym przed chwilą była mowa. W 2023 roku realizowaliśmy również 

zadania VII Krasnostawskiej Senioriady i o prezentację działań w tym zakresie proszę Pana 

Wiceprzewodniczącego Rady Pana Jana Pawelca, proszę bardzo. 

Jan Pawelec – Wiceprzewodniczący Rady Seniorów - Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo. Większość z Państwa uczestniczyła w zadaniach, które organizowaliśmy 

w ramach Senioriady oraz była organizatorami tych zadań. Gwoli przypomnienia w trakcie 

VII Senioriady zorganizowaliśmy: zawody strzeleckie, dwie edycje turnieju tańca 

towarzyskiego, imprezę pod tytułem „Bezpieczny Senior” i imprezą z okazji Święta 

Niepodległości, Spartakiada Sportowa, „Super babcia,  Super dziadek”, cykl spotkań od 

października do grudnia w miejskich przedszkolach i Zdrowy Senior oraz podsumowanie 

Senioriady, które odbyło się 13 grudnia. W ramach tej Senioriady  Urząd Miasta zabezpieczył 

nam pieniądze na organizację tych zadań w wysokości 6 000 zł. Środki finansowe 

przeznaczono na : tu mam 2 pozycje - zakup nagród i artykułów przemysłowych na zawody 

strzeleckie, 2 turnieje tańca towarzyskiego, igrzyska sportowe seniorów, konkurs super 

babcia, zakup artykułów przemysłowych na spotkanie zdrowy senior. Koszt tych artykułów 

wyniósł 1 720 zł. W drugim punkcie zakup produktów żywnościowych, w tym jabłek, ciast 

produktów do przygotowania potraw, napoje na igrzyska seniorów, poczęstunek 

przygotowany na spotkanie pod nazwą Zdrowy Senior, podsumowanie VII krasnostawskiej 

Senioriady  oraz koszt usługi jej przygotowania. Łączny koszt w tym punkcie wyniósł 3 920 

zł. W sumie na realizację VII Senioriady wydano 5 640 zł. Dodatkowo w Urzędzie Miasta 

Krasnystaw drukowano plakaty informujące o wydarzeniach organizowanych w ramach VII 

Krasnostawskiej Senioriady, drukowano dyplomy oraz przekazano materiały promocyjne 

Miasta. Dziękuję za uwagę. 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję Panu 

Wiceprzewodniczącemu. Imprezy Senioriady  to jeden z celów działalności Rady, bo to 

właśnie jest tworzenie warunków do pobudzenia naszej aktywności ludzi starszych i to 

wspólny cel dla nas i radnych i organizacji seniorów. I tu chciałabym bardzo serdecznie 

podziękować za i działania organizacyjne i za udział w imprezach senioralnych. 

Podziękowania kieruję do Państwa radnych, do szefów organizacji senioralnych, którzy 

przyjmowali na siebie zgodnie z założeniami Senioriad trud zorganizowania, zlokalizowania 

i takiej pełnej odpowiedzialności za to, czego się organizacje podjęły. Nie będę tutaj 

jednostkowo o tym mówić, bo wszyscy doskonale wiemy, o kogo chodzi. Także wielki dzięki. 

Działo się tu naprawdę dużo i za ten trud za wszystko serdecznie Państwu dziękuję. Drodzy 

Państwo, każde podsumowanie skłania do refleksji. Każde podsumowanie umożliwia,  
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pozwala na wyciągnięcie wniosków, które powinny poprawiać efekty podejmowanych 

działań. I tu rodzi się refleksja. Czy w pracach Rady w 2023 roku udało się realizować 

postulat rozwijania solidarności międzypokoleniowej,  postulat docierania do osób starszych, 

często samotnych ludzi, ludzie niezrzeszonych? Na zakończenie należy podkreślić dobrą 

współpracę Rady z Urzędem Miasta, Panem Burmistrzem Robertem Kościukiem, Panią 

Sekretarz Miasta Renatą Stangryciuk, kierownikami wydziałów Urzędu Miasta obecnym 

i nieobecnym dzisiaj dyrektorom jednostek administracyjnych podległych Urzędowi Miasta, 

Pani koordynator działań na rzecz seniorów Monice Smyk, Pani Inspektor Iwonie Surma. 

Bardzo dziękuję za uwagę i pozwolą Państwo, że otworzę dyskusję na ten temat, bo bardzo 

możliwe, że sprawozdanie nie uwzględniło problemów, spraw, na które chcieliby Państwo 

zwrócić uwagę, a zatem otwieram dyskusję, proszę bardzo. 

Zofia Gregorowicz – Myka - Radna Rady Seniorów - Ja właśnie chciałam 

podziękować Panu Burmistrzowi, nieobecnej Pani Monice Smyk właśnie za zaangażowanie 

w moją dziedzinę, za którą byłam, że tak powiem odpowiedzialna - czytanie bajek 

w przedszkolach i ogłoszony konkurs plastyczny „Super babcia, Super dziadek” tę drugą 

część dotyczącą właśnie tych obchodów Dnia Babci na świeżo mam i muszę tutaj podkreślić, 

pochwalić, podziękować za gadżety, za nagrody, które właśnie były dla dzieci, szczególnie 

dotyczące tego konkursu. Dostaliśmy pulę pieniędzy dzieci bardzo zadowolone, Panie 

dyrektorki były zaskoczone. I chciałam powiedzieć, że mam na podkreślenie tego właśnie jak 

dzieci są niesamowicie zdolne. W przedszkolu, w którym akurat uczestniczyłam, bo były 

w różnych terminach obchody tego święta, więc nie mogłam wszędzie uczestniczyć i na 

potwierdzenie to później przy końcu nie chcę zamieszania robić Państwo sobie obejrzą jak są 

dzieci twórcze i niesamowitą mają wyobraźnię, naprawdę zachwycona byłam. Dziękuję 

bardzo. 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję Pani radnej. Kto 

z Państwa radnych na temat tego, co robiliśmy w ubiegłym roku, chciałby się wypowiedzieć? 

Mam rozumieć, że sprawozdanie objęło naszą  działalność i dyskutować nie trzeba? Tak? To 

zamykam dyskusję wobec tego, bo czasu szkoda i przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

7. Działania podejmowane w 2023 r. przez organizacje i instytucje na rzecz Seniorów. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Wszyscy doskonale wiemy, że rok 

2023 obfitował w Krasnymstawie w wiele działań na rzecz seniorów. Wiemy wszyscy o tym, 

że realizowane były 3 projekty. Finalizowano zadania projektu MOPS-u, tego wielkiego 

projektu. Jest z nami  koordynator tego projektu i twórca Pani Monika Sawa, jest Pan 

Dyrektor MOPS-u także na pewno będzie o czym mówić. Jest przedstawicielka 

organizowanego i realizowanego projektu przez Polski Czerwony Krzyż Pani Małgorzata 

Jakubiec. Jest Pan Dyrektor Artur Borzęcki, bowiem Miejska Biblioteka w tym roku po raz 

pierwszy realizowała też program dla seniorów, a oprócz tego proszę Państwa, naprawdę 

bardzo wiele działo się we wszystkich klubach i we wszystkich organizacjach senioralnych na 

terenie miasta. I dobrze by było, żebyśmy w krótkich słowach powiedzieli sobie, co robiliśmy, 
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co nam wyszło, co nie wyszło, bowiem już wkroczyliśmy w następny 2024 rok i te głosy, 

żeby nam wszystkim posłużyły temu, aby czy zadania Senioriady czy też problemy, którymi 

zajmiemy się jako Rada w planie pracy na 2024 rok, żeby te zadania były uwzględnione, żeby 

były sprawdzone, żeby uwzględniały to, czego jeszcze oczekujemy, bardzo proszę. To co Pani 

Monika? Tylko króciutka bardzo proszę. Co Wam się udało, co się nie udało, bo rozumiem, że 

program jest zakończony, tak? Nie do końca? No właśnie. 

Monika Sawa – Koordynator projektu w MOPS Krasnystaw - Dzień dobry 

Państwu. Szanowna Pani Przewodnicząca Rady, Panie Burmistrzu. Dziękujemy za 

zaproszenie. Na początek w imieniu całego zespołu pracowników ośrodka, Pana Dyrektora, 

Pani Justyny, Pani Agnieszki z nowym rokiem życzymy dużo zdrowia, bo nie ze wszystkim 

się wyściskaliśmy. Życzę Państwu zrealizowania wszystkich planów, jakie Państwo macie 

przed sobą i dużo siły do współpracy i realizacji tych planów. W Mieście Krasnystaw 

realizacją działań w większości  zajmuje się na rzecz seniorów Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Krasnymstawie. W tamtym roku udało nam się zrealizować bardzo dużo 

działań, usystematyzowaliśmy naszą pracę. Podzieliliśmy zakres wsparcia  na obszary życia 

społecznego i tak w ramach obszaru  zdrowie, profilaktyka nastąpił rozwój usług społecznych 

w środowisku zamieszkania  w formie Teleopieki. W czerwcu 2021 r. na terenie miasta 

Krasnystaw wdrożono usługi teleopiekuńcze dla krasnostawskich seniorów poprzez zakup 

opasek telemedycznych oraz usług całodobowego telecentrum  w ramach projektu socjalnego  

„teleopieka”  finansowanego ze środków Miasta Krasnystaw, a następnie kontynuacja 

i rozwój usług teleopiekuńczych w ramach programu osłonowego „Korpus wsparcia seniorów 

na rok 2022 oraz na rok 2023”. Efektem realizacji usług jest posiadanie 39 tzw. opasek 

bezpieczeństwa (zróżnicowanych technologicznie i dostosowanych do indywidualnych 

potrzeb seniorów). W sierpniu 2023 r. z inicjatywy zespołu odbyło się spotkanie edukacyjno – 

informacyjne pt. „akademia teleopieki” mające na celu przybliżenie mieszkańcom 

Krasnegostawu tematyki usług teleopiekuńczych. Spotkanie miało charakter otwarty. 

W spotkaniu udział wzięli seniorzy, opiekunowie osób starszych, pracownicy zawodowo 

związani z pomocą osobom starszym (pracownicy socjalni, opiekunowie osób starszych, 

asystenci osób z niepełnosprawnością, realizatorzy usług opiekuńczych, przedstawiciele 

klubów/organizacji zrzeszających seniorów, przedstawiciele samorządu, rada seniorów oraz 

przedstawiciele służby zdrowia).- zadania kontynuowane i rozwijane w roku 2024  w ramach 

projektu Polityka senioralna EFS+. Nastąpił rozwój usług usprawniających 

ruchowo/rehabilitacyjnych. Do 2020 r. zajęcia usprawniające dla seniorów dostępne były dla 

uczestników Dziennego Domu Pomocy Społecznej  w Krasnymstawie (DDPS). W roku 2021 

utworzono Klub Senior+ w Krasnymstawie oraz rozpoczęto realizację zajęć usprawniających 

dla wszystkich chętnych seniorów Miasta Krasnystaw (ćwiczenia gimnastyczne, jazda na 

rowerze, nordic walking, ćwiczenia na siłowniach zewnętrznych) oraz rehabilitacyjnych na 

sali rehabilitacyjnej - pomieszczenie siedziby MOPS w ramach projektu współfinansowanego 

ze środków Unii Europejskiej pt. „Krasnostawski Aktywny Senior”. Obecnie zajęcia 

usprawniające są stałą ogólnodostępną formą wsparcia dla seniorów zamieszkałych 

w Krasnymstawie, a realizowane są: codziennie dla uczestników DDPS oraz Klubu Senior + 

w Krasnymstawie, 2 razy w tygodniu w wymiarze 1h dla wszystkich mieszkańców - zadania 

kontynuowane i rozwijane w ramach Klubu Senior+ - 1 h tygodniowo oraz organizacja 
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aerobiku – 1h tygodniowo w ramach działalności wolontariackiej. Nastąpił rozwój 

działalności profilaktyczno – edukacyjnej: organizacja cyklicznych spotkań 

z przedstawicielami Powiatowej Komendy Policji w Krasnymstawie w zakresie 

bezpieczeństwa seniorów dla uczestników Dziennego Domu Pomocy Społecznej 

w Krasnymstawie, Klubu Senior + oraz Klubu Aktywnego Seniora, organizacja grupowych 

zajęć edukacji zdrowotnej ( 2h m-cznie) z zakresu udzielania informacji, profilaktyki zdrowia. 

Spotkania otwarte dla wszystkich chętnych seniorów, organizacja spotkań z dietetykiem (2h 

m-cznie). Grupowe spotkania z wolontariuszem – dietetykiem z zakresu zdrowego żywienia 

seniorów. Spotkania otwarte dla wszystkich chętnych seniorów- zadania kontynuowane 

i rozwijane w roku 2024  w ramach Klubu Senior+   oraz organizacja spotkań pt. 

Ziołolecznictwo – 1h miesięcznie. W ramach obszaru  infrastruktura i usługi społeczne. 

Dzięki zaangażowaniu pracy zespołu w mieście Krasnystaw nastąpił rozwój infrastruktury 

społecznej ukierunkowanej na działalność na rzecz osób starszych tj.: funkcjonowanie 

ośrodka wsparcia dziennego dla seniorów - Klub Senior +   w Krasnymstawie dysponujący 20 

miejscami, zapewniający wsparcie aktywizacji kulturalnej, zdrowotnej, socjalnej, społecznej, 

międzypokoleniowej codziennie  w godz. 9.00 – 14.00.- kontynuacja w roku 2024. 

Utworzenie punktu wsparcia seniora  umiejscowionego  w centrum miasta. Punkt oferuje 

wsparcie animatora od poniedziałku do piątku  w godzinach  9.00 – 16.00. Animator punktu 

wspiera seniorów w pokonywaniu trudności administracyjnych, technologicznych oraz 

problemów dnia codziennego typu przygotowanie pism, odnalezieniu informacji w Internecie. 

Służy również pomocą przy obsłudze komputera/portali społecznościowych/ obsługi kont 

bankowych/portal e-pacjent, składaniu wniosków elektronicznie, wypełnianiu obowiązków 

wymagających umiejętności komputerowo cyfrowych itp. Ponadto informuje 

o możliwościach udziału w działaniach edukacyjnych, kulturalnych i rekreacyjnych 

organizowanych w mieście. Jak również służy pomocą opiekunom osób starszych i kieruje do 

odpowiednich instytucji. Punkt wsparcia seniora oferuje literaturę/prasę, gry edukacyjne oraz 

suchy słodki i słony prowiant, dzięki którym seniorzy mogą przy kawie/herbacie/przekąskach 

spotykać się i wspólnie spędzać czas- zadania kontynuowane i rozwijane w roku 2024.  

W ramach obszaru usług społecznych dla osób starszych: rozwój usług w ramach Klubu 

Senior+  w Krasnymstawie dla 20 osób. Utworzenie i funkcjonowanie Klubu Aktywnego 

Seniora dla 37 osób starszych. W ramach których realizowane jest szerokie spectrum 

wsparcia w formie zajęć wokalnych/teatralnych, kulinarnych warsztatów rękodzielniczych, 

zajęcia ze sfery psychologicznej, prawnej, jednodniowe wyjazdy do miejsc atrakcyjnych 

turystycznie, wyjść/wyjazdy do teatru- zadania kontynuowane i rozwijane w roku 2024 

w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi. Wdrożono usługi mające na celu 

przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu uczestników seniorów poprzez realizację projektu 

pt. Cyfrowy Klub Senior +  w Krasnymstawie. Projekt obejmował zakup sprzętu 

informatycznego (laptopy/tablety) niezbędnego do prowadzenia zajęć przybliżających 

seniorom obsługę komputera, poruszanie się w intrenecie, obsługę portali społecznościowych, 

obsługę smartfonów, bankomatów. Zajęcia nie cieszyły się zainteresowaniem - zadania 

kontynuowane i rozwijane w ramach Klubu Senior+  wg potrzeb. W ramach obszaru 

integracja społeczna/międzypokoleniowa oraz rozwój działalności wolontarystycznej. 

W ramach działalności DDPS coroczną imprezę aktywizacyjno – integracyjną pt. Biesiada dla 

wszystkich seniorów, wolontariuszy działających na rzecz seniorów oraz podmiotów 
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działających w obszarze wsparcia seniorów. Biesiada odbywa się co rocznie od ponad 20 lat, 

jest doskonałą inicjatywą ukazywania dorobku artystycznego seniorów oraz wspólnej 

integracji międzypokoleniowej. Współorganizowano krasnostawski przegląd zespołów 

kolędujących wspólnie z Krasnostawskim Domem Kultury. W przeglądzie wzięło udział 13 

uczestników/zespołów/ z Krasnegostawu, Skrobowa, Bzitego, Siennicy Nadolnej, Fajsławic 

i Lubartowa. Przegląd był doskonałą integracją międzypokoleniową. Przegląd zakończyła 

wspólna biesiada. Niezwykle ważnym efektem działalności zespołu jest prowadzenie działań 

informacyjno-promocyjnych dla i na rzecz seniorów oraz popularyzacja aktywnej działalności 

osób starszych jako proces przeciwdziałania stereotypom  w postrzeganiu seniorów. Dzięki 

pracy zespołu prowadzone są na bieżąco działania promocyjno-informacyjne na profilu 

społecznościowym Facebook https://www.Facebook.com/caskrasnystaw/, gdzie zamieszczane 

są informacje o wszystkich wydarzeniach skierowanych do krasnostawskich seniorów oraz 

informacje edukacyjne dotyczące realizowanych programów i projektów. Ponadto seniorzy 

zachęcani są do korzystania z nowych technologii informacyjnych poprzez korzystanie  

z Facebooka. Obecnie stronę obserwuje ponad 300 osób a jej informacje tygodniowo 

docierają do ponad 1 tys. osób. Udostępniono seniorom – informator dla seniora – 

zawierający zbiór informacji o możliwościach skorzystania ze wsparcia, bazy wszystkich 

podmiotów senioralnych oraz niezbędne informacje  w zakresie bezpieczeństwa seniorów na 

terenie Miasta Krasnystaw. Informator udostępniono w wersji papierowej i elektronicznej. 

Informator wymaga aktualizacji i mamy nadzieję, że zostanie to dokonane do końca tego 

kwartału. W marcu 2023 r. w programie telewizyjnym tvp3 Lublin zaprezentowano sylwetkę 

aktywnej seniorki miasta Krasnystaw https://lublin.Tvp.Pl/68388396/8-marca-2023. Zespół 

wokalny seniorów aktywnie promuje swoje działania biorąc udział w lokalnych imprezach. 

Realizacja powyższych form wsparcia możliwa była i jest dzięki wysokiemu zaangażowaniu 

ośrodka w pozyskiwanie środków zewnętrznych dzięki realizacji projektu „Krasnostawski 

Aktywny Senior” finansowany z UE – projekt zakończył się w sierpniu 2023 r. Jednakże jego 

trwałe efekty są dalej kontynuowane. W dniach 9 – 10 stycznia odbyła się kontrola z Urzędu 

Marszałkowskiego, która potwierdziła prawidłowość realizowanych działań, realizacji 

rządowych programów „ Klub Senior +,, Cyfrowy Klub Senior+, opieka 75+. Ponadto od 

października 2023 roku miasto Krasnystaw realizuje projekt w partnerstwie z Regionalnym 

Ośrodkiem Polityki Społecznej w Lublinie pt. „ Polityka Senioralna EFS +”, w ramach 

którego następuje dalszy rozwój usług społecznych na rzecz starszych mieszkańców 

Krasnegostawu (usługi opiekuńcze, asystencji, rehabilitacyjne, pielęgnacyjne, opieka 

wytchnieniowa oraz usługi tzw. „złotej rączki”, door to door – transport seniorów 

i wypożyczalnia sprzętu rehablilitacyjnego). Do dnia dzisiejszego złożono ok 330 formularzy. 

W styczniu rozpoczęto wsparcie w formie usług opiekuńczych i usług 

rehabilitacyjno/fizjoterapeutycznych oraz złota rączka. Do końca miesiąca zostaną 

zatwierdzone zmiany i rozpoczniemy procedury wyłonienia wykonawców pozostałych usług. 

Reasumując dzięki pracy zespołu  w Krasnymstawie został stworzony kompleksowy system 

wsparcia osób starszych w formie dziennych usług społecznych w ośrodkach wsparcia 

dziennego oraz klubach samopomocy, usług społecznych świadczonych w środowisku 

zamieszkania, usług społecznych wykorzystujących nowoczesne technologie w formie tzw. 

„opasek bezpieczeństwa”. Mając do dyspozycji ww. katalog usług społecznych możliwe jest 

jak najefektywniejsze dostosowanie wsparcia do zindywidualizowanych potrzeb 

https://lublin.tvp.pl/68388396/8-marca-2023
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mieszkańców – seniorów. Za całość działań na rzecz seniorów zespół otrzymał wyróżnienie 

Wojewody Lubelskiego. 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękujemy. Ja myślę, że 

warto, żebyśmy sobie albo w pamięci, albo nawet notowali pewne formy pracy, a ja mam 

takie pytanie, czy Pani powiedziała Pani Moniko o tym, że są kłopoty z zespołowym 

uczestnictwem w niektórych zajęciach, prawda? Czy nie należałoby może przemyśleć czegoś 

takiego, że przed każdą imprezą, która będzie za jakiś tam czas zwrócić się i przypomnieć 

wszystkim przewodniczącym organizacji senioralnych nam też o tym, że taka impreza będzie, 

żeby po prostu zachęcić ludzi, bo może udałoby się i gromadę nauczycieli na to przyciągnąć 

i gromadę strażaków, nie mówiąc już o innych seniorach. Tych form jest rzeczywiście bardzo 

dużo ale teraz wracam do tej refleksji, którą zakończyłam swoje sprawozdanie. Czy 

zrobiliśmy wszystko, żeby dotrzeć do jak największej liczby, bo do wszystkich nie ma mowy 

tych samotnych, tych, którzy siedzą na czwartym piętrze bez windy, tych, którzy są często 

skazani na pomoc innym w związku z tym, że sztywny kręgosłup nie pozwala zawiązać 

sznurówek u buta, czy założyć buta, czy założyć skarpet. Czy nie powinniśmy właśnie myśleć 

o tych ludziach, bo  z obserwacji dziękując Państwu za to, co tam Państwo robili, mając na to 

naprawdę fajne pieniądze to wiem, że podejrzewamy, że bardzo często z tych imprez, 

szczególnie takich, które nie wymagają nakładów pieniężnych korzystają często ci sami 

ludzie i trudno też to opanować, ale o tym też trzeba myśleć, więc jak jest z tym? Tylko 

bardzo króciutko, proszę Pani Moniko. 

Monika Sawa – Koordynator projektu w MOPS Krasnystaw - Nie do końca może 

zrozumieliśmy się. Mieliśmy problem z grupowymi spotkaniami. Na zajęcia edukacji 

cyfrowej, bo te zajęcia edukacji cyfrowej grupowe nie cieszyły się dużym zainteresowaniem. 

Ja chciałabym przypomnieć, że my za pośrednictwem Justyny Pezdy  animatora z punktu 

wsparcia seniora wysyłaliśmy dla każdej organizacji informację o planowanych działaniach 

w ramach Aktywnego Seniora - harmonogram, a jeżeli pojawiały się jakieś informacje 

z innych organizacji pozarządowych, które zapraszały i prosiły nas o informację, to też takie 

informacje przesyłaliśmy każdorazowo osobom, które zostały wskazane przez organizacje 

senioralne. Chyba tych organizacji ponad 17 było z tego co pamiętam, bo kiedyś było takie 

spotkanie. Także kto chciał dotrzeć do informacji to ją otrzymał. Powiem Państwu tak, że 

czym innym są działania aktywizujące, integrujące, takie tak zwane rozrywkowe, gdzie są 

realizowane przez inne kluby i z tych działań korzystają osoby, które chcą, nie wszystkie chcą  

korzystać z zajęć tanecznych, ze spotkań rozrywkowych. Zresztą kluby tutaj Klub Biesiada,  

Związek Emerytów i Rencistów też aktywnie zachęcają wszystkich przez strony Facebooka. 

My te informacje rozpowszechniamy. Uważam, że każdy, kto ma dostęp do tej informacji, 

który wie, to ma możliwość skorzystać z takich form. Ponadto projekt, który rozpoczęliśmy 

teraz „Polityka Senioralna EFS+” pokazał nam i udało nam się dotrzeć do osób, które są 

samotne. I wyłania nam się obraz, że rodziny zapominają o swoim obowiązku 

alimentacyjnym opieki nad własną mamą, nad własną babcią. Zgłaszają się do nas dzieci 

z prośbą, a nawet z takim wyrzutem, dlaczego my się nie zajmujemy osobą starszą, bo ona 

sama mieszka, a syn bądź też dzieci przebywają za granicą i ogrom potrzeb takich usług jest 

niesamowity. Tu środki finansowe, nie wiem jakie musiałyby być z budżetu miasta, żeby 

przeznaczyć na zabezpieczenie wszystkich potrzeb. Ostatnio właśnie rozmawialiśmy też 
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z Panem dyrektorem, z Panią kierownik do spraw pomocy środowiskowej u nas w ośrodku, 

że musimy wypracować wspólny model świadczenia takich usług zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej, gdzie mówi się o tym, że w pierwszej kolejności kierujemy usługi pomocowe do 

osób, które są samotne, że wypełniamy obowiązek alimentacji u dzieci, czyli, że dzieci muszą 

pamiętać o tym, żeby się swoimi rodzicami zająć, a jeżeli nie są w stanie osobiście, to 

wiadomo finansowo i tak samo do tego obowiązku są zobowiązane wnuki. O tym nasze 

społeczeństwo zapomina i taki obraz naszego Krasnegostawu się nam ukazuje, że zostaje 

masa ludzi starszych, samotnych, którymi miasto musi się zająć właśnie i to nie do końca jest 

prawda, bo zazwyczaj rodzina swój obowiązek opieki sceduje na ośrodek. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo, już mi się 

przypomniało to, co właśnie Pan dyrektor mi kiedyś powiedział. Rozmawiając z Panem 

dyrektorem, korzystając ze swoich doświadczeń, że są sytuacje, w których widząc drugiego 

człowieka, trzeba mu powiedzieć nie. Tak, Panie Mariuszu? Bardzo proszę króciutko. 

Mariusz Antoniak – Dyrektor MOPS w Krasnymstawie - Pani Przewodnicząca, 

Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Tak tylko króciutko dopowiada z tego, co mówiła Pani 

Monika. Nawet z tego, co tutaj było w sprawozdaniu, to tam tych form takich, że tak powiem 

zabawowych to tak naprawdę one są głośne i je widać, ale to nie jest sedno działania ośrodka. 

Nawet w samym tym projekcie Krasnostawski Aktywny Senior. Tam były też usługi tylko, że 

usługi nie jest to rzecz medialna. Tutaj nie nagrywa tego telewizja nie ma tego w gazetach, ale 

my  jako ośrodek pomocy taką codzienną mrówczą pracę robimy właśnie dla osób, które są 

w domach, są samotne. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Trudna praca i trudne problemy. 

Dziękuję bardzo. Dziękuję Państwu. Pani Justyna jest jeszcze z nami, Pani Monika, Panie 

Mariuszu, dziękujemy bardzo. Drugi projekt z Biblioteki, jak projekt się nazywał? Bardzo 

prosimy, Panie Arturze? 

 Artur Borzęcki – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Krasnymstawie  - 

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Projekt pozwolę sobie 

pozostawić na koniec. Najpierw powiem o innych działaniach. Chciałbym zwrócić uwagę na 

to, że działalność biblioteki prosenioralna, że tak powiem ja bym widział w takich 2 grupach. 

Po pierwsze. Pierwsza grupa wynika z naszych zadań statutowych i umocowań 

w poszczególnych regulaminach. I tak powiem Państwu, że na koniec 2023 roku wśród 1867 

czytelników aktywnych mieliśmy zarejestrowanych 433 powyżej 60 lat, czyli 60 plus to daje 

23%, czyli jednak ¼  czytelników to były osoby 60 plus. Szczerze mówiąc myślałem, że ta 

grupa jest, była większa. No taką wartość pokazał nam system. Wśród tej grupy osób, które 

ukończyły 60 lat jest też grupa osób, ona jest niepoliczalna, bo takiej statystyki, nikt nie 

prowadzi osób, które mają szczególne potrzeby, które najczęściej wynikają ze stanu zdrowia. 

Dla tej grupy my proponujemy takie dwa może nie rozwiązanie, ale dwie takie szczególne 

oferty. Pierwsza to jest książka na telefon i druga są to książki drukowane dużym drukiem. 

Tych książek mamy w tej chwili niecałe 200. Sukcesywnie co roku o kilka pozycji w miarę 

możliwości ten zbiór poszerzamy. To są takie działania, które wynikają z naszej klasycznej 
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pracy, tak bym powiedział. Drugą grupą są działania nazwałbym je działaniami ekstra, które 

mogą być w Bibliotece, ale nie muszą, ale w tym wypadku są. Jest to współpraca już 

kilkunastoletnia stała z Lubelskim Uniwersytetem III Wieku Filia w Krasnymstawie. Tylko 

przypomnę, że w tej chwili w Bibliotece odbywają się 3 formy aktywności. To są zajęcia 

komputerowe, które są realizowane przez Bibliotekę konkretnie wykłady, takie comiesięczne 

z różnych dziedzin życia i lektoraty z języka angielskiego i te dwie formy polegają na tym, że 

udostępniamy pomieszczenia. Od początku ubiegłego roku w Bibliotece zaczął spotykać się 

Krasnostawski Klub Brydża Sportowego. To co prawda jest  grupa, która z definicji nie jest 

grupą senioralną, ale de facto są to seniorzy, czyli tak skracając jest to grupa 8 osób, które 

dwa razy w tygodniu do Biblioteki przychodzą i grają w brydża sportowego. Nie wiem, na ile 

to środowisko jest hermetyczne. Gdyby ktoś chciał dołączyć do tej grupy pewnie dałoby się to 

załatwić. I to, o czym była mowa, na początku czyli nasz projekt. W tamtym roku złożyliśmy, 

wniosek do Fundacji BGK w Warszawie i otrzymaliśmy grant na kwotę 14 991 zł, co dla nas 

ważne nie było tutaj obowiązku wkładu własnego. Oczywiście mam na myśli wkład 

finansowego, bo wkład osobowy czy materiałowy, rzeczowy jak najbardziej jak najbardziej 

był. Ten projekt skierowaliśmy do 21 osób mieszkańców Krasnegostawu. Dlaczego 21 osób? 

Po pierwsze. Środki nie były zbyt duże. Po drugie. W ramach tego programu i to był akurat 

warunek obligatoryjny. Musieliśmy zapewnić naszym uczestnikom wyjazd do teatru w tym 

wypadku był wyjazd do Lublina i oczywiście z przyczyn logistycznych zakupu biletów ta 

grupa no nie mogła być duża. Tutaj Pani Monika mówiła o problemach z naborem do 

niektórych zajęć. Jak to wyglądało u nas? Powiem  Państwu, że grupa 21 osób nie jest to duża 

grupa. My stworzyliśmy jeszcze taką listę rezerwową i powiem, że zanim ta grupa się 

wykrystalizowała, no musiało troszeczkę potrwać, bo przychodziły do nas osoby, które 

chciały korzystać, ale na przykład tylko z zajęć fotograficznych. Natomiast naszym celem 

było to aby osoby, które zapisują się na zdjęcia korzystały ze wszystkim form. To wynikało 

też i z założeń projektu. W ramach tego projektu były takie 4 bloki tematyczne. Były to 

zajęcia fotograficzne, zajęcia komputerowe, zajęcia prozdrowotne i aktywności umysłowej. 

Teraz podziękuję już po raz kolejny dyrektorowi Antoniakowi i Pani Kierownik Radczuk za 

pomoc przy realizacji tych zajęć z aktywności  umysłowej, bo sami byśmy sobie z tym nie 

poradzili. Dziękuje jeszcze raz. Były takie 4 bloki tematyczne. Piątym blokiem był wyjazd do 

teatru i jeszcze to poszerzyliśmy o wyjścia do kina, czyli stacjonarnie w Krasnymstawie. 

Projekt kończył się taką wystawą. Było to pokłosie zajęć fotograficznych. Taką niespodzianką 

dla wszystkich, bo wcześniej nie wiedzieliśmy, że tak będzie była wizyta oddziału telewizji 

lubelskiej, która zrealizowała króciutki materiał. To chyba tyle, jeśli chodzi o projekty. 

Jeszcze mam taką refleksję, bo to spotkanie temu służy, prawda? Ja zauważam, że 

w Krasnymstawie jest grupa osób kilkudziesięciu bardzo aktywnych, które biorą udział nie 

chce mówić, że we wszystkich formach, ale w bardzo wielu formach. Ja nie mówię, że to jest 

źle, bardzo dobrze. Natomiast jest grupa osób, która w ogóle nie jest aktywnością 

zainteresowana mimo, że takie możliwości i warunki ma. Ja wiem, bo dwoje takich seniorów 

mam w domu, którzy nie są zainteresowani jakąś aktywnością taką na zewnątrz. Dziękuję.  

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo. Tak tutaj 

dyskutujemy po cichutku w kącie. Musi być jakaś motywacja, jak nie ma motywacji, to 

wiecie Państwo to bardzo trudno, szczególnie w pewnym wieku. Jak ludzie już uważają, że 
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wszystko przeszli, wszystko zobaczyli i tak dalej, ale równocześnie, tak jak Pan Mariusz 

przed chwilą mówił, mają pretensję, że jest przerwa i czegoś tam nie dostają, więc wtedy 

poruszają swoje dzieci. To o tym, o żądaniach to mogłaby powiedzieć Pani Kierownik 

Uniwersytetu, która ma teraz problem bardzo smutny, bo jest tak, bo jest problem pochówku 

jednego z naszych uczestników, ale to są wewnętrzne problemy, z którymi nie wiem, czy 

sobie jakoś damy radę, ale musimy dawać radę. To są dramatyczne sprawy. Dziękuję bardzo, 

może poproszę króciutko o kilka zdań Panią Małgosię Jakubiec, proszę bardzo, Pani 

Małgorzata jest od Pani Ewy Gaweckiej, która nie mogła dzisiaj przybyć, więc bardzo, proszę 

Pani Małgosiu. 

 Małgorzata Jakubiec – Polski Czerwony Krzyż – Witam Państwa. Ewa Gawęcka 

była koordynatorką projektu Lubelskiego Oddziału Okręgowego Polskiego Czerwonego 

Krzyża pod tytułem „Więcej czasu”. Projekt ten był realizowany od 1.11.2022 r. do 

30.11.2023 r. Celem tego projektu było przeciwdziałanie osamotnieniu i marginalizacji osób 

starszych, a także ich aktywizacja. Grupę docelowa stanowiły osoby 60+, w tym osoby 

niepełnosprawne. Udział w projekcie był bezpłatny. zakres i formy wsparcia obejmowały: 

otwarte, dostosowane dla seniorów miejsca spotkań, „Senior rozwijający się” - zajęcia 

tematyczne rozwijające zainteresowania, „Senior uczy się” – zajęcia edukacyjne, nabycie 

nowych umiejętności, „Senior podróżnik” – organizacja wyjazdów kulturalnych, „Senior 

aktywny” – zajęcia sportowe poprawiające sprawność fizyczna. Przeprowadzono: 156 godzin 

zajęć tematycznych, 156 godzin zajęć rękodzieła, 78 godzin z dietetyki, 130 godzin 

gimnastyki, 78 godzin choreoterapii, 52 godziny nordic walking, 130 godzin na basenie, 30 

godzin z udzielania pierwszej pomocy, 78 godzin języka angielskiego, 70 godzin warsztatów 

tematycznych w ramach wolontariatu PCK. Zorganizowano 4 wycieczki jednodniowe dla 

grup 40 osobowych: do Łańcuta, Leżańska i Markowa, Lublin połączonej ze spektaklem 

teatralnym oraz Przemyśla i Krasiczyna. 16 grudnia założyliśmy Klub Seniora, który liczy 33 

członków. 

Polski Czerwony Krzyż pomagał osobom samotnym, seniorom 60+ znajdującym się 

w trudnej sytuacji materialnej, rodzinom wielodzietnym, wychowankom placówek 

opiekuńczo – wychowawczych. Łączna wartość pomocy udzielonej mieszkańcom powiatu to 

16 059,90 zł. Wspierał osoby przybyłe do naszego miasta i powiatu z Ukrainy – łączna 

wartość tej pomocy to 53 109,08 zł. 

W roku 2023 realizowaliśmy także zadania z programu Opieka wytchnieniowa oraz 

Asystent osoby z niepełnosprawnością. Opieką wytchnieniową, którą świadczyło 8 

wykwalifikowanych opiekunów objęliśmy 7 podopiecznych. Usługi asystenta osoby 

z niepełnosprawnością świadczyły 4 osoby, które pomogły 5 podopiecznym. W ramach 

działalności gospodarczej pomogliśmy 1 osobie – opiekę sprawowała 1 opiekunka. Zadania 

na rok 2023 zostały zrealizowane zgodnie z Misja PCK  

 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Rozumiem, że to jest 

najistotniejszy efekt tego, że ludzie się w ramach projektu spotykali, poznali wiele rzeczy, 

robili. Dziękuję bardzo. Czy mają Państwo pytania do Pani reprezentującej projekt 

organizowany przez Polski Czerwony Krzyż? Nie widzę. To bardzo, proszę, bo nie wiem, czy 

będziemy mówić o wszelkiej działalności, bo powiem Państwu, jakie są zamysły właśnie 
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i powód tego, że prowokujemy tutaj Państwa, prowokujemy się nawzajem do wypowiedzi. To 

jest związane z planowaniem pracy i Rady i Senioriady na następny rok. Pani Małgorzata 

Antoniak, proszę bardzo Kierownik Uniwersytetu III wieku, najstarszej w mieście organizacji 

senioralnej i mającej zupełnie inne i zadania i możliwości realizacji tych zadań, 

w przeciwieństwie do projektowych działań, które podejmują poszczególne kluby. Proszę 

bardzo.  

 Małgorzata Antoniak -  Kierownik Uniwersytetu Trzeciego Wieku - Dziękuję 

bardzo Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Ja przepraszam, że ja 

w takim ekspresowym tempie przedstawię informację z działalności naszego Uniwersytetu, 

ale za chwilę zaczynamy wykład w Bibliotece i już tutaj mam telefony, że powinnam być 

w tej chwili właśnie tam. Przystępując do przedstawienia tej informacji, chcę powiedzieć, że 

w 2023 r.  nasz Uniwersytet liczył  98 osób i w roku sprawozdawczym realizował swoje 

zadania w oparciu o projekt „UTW Krasnystaw – integracja, zdrowie w 2023 r” oraz działania 

wynikające z przyjętego planu. Mając na uwadze aktywizację osób starszych, stworzenie 

warunków do rozwoju ich pasji i zainteresowań oraz włączenie ich do życia społeczno - 

kulturalnego miasta zrealizowano w roku sprawozdawczym następujące działania. W ramach 

takich działań warsztatowych zorganizowaliśmy 44 godziny zajęć plastycznych 

prowadzonych przez wykwalifikowanego instruktora. Zajęcia prowadzone były 

systematycznie raz w tygodniu w pracowni plastycznej Krasnostawskiego Domu Kultury 

w okresie od stycznia do listopada z przerwą wakacyjną  w lipcu i sierpniu. W zajęciach tych 

uczestniczyło systematycznie 10 osób. Zrealizowaliśmy również 14 godzin z rękodzieła od 

października do końca listopada w ramach projektu. Natomiast od stycznia do końca września 

poza projektem zajęcia odbywały się raz w tygodniu. W zajęciach brało udział 15 osób 

i odbywały się one w świetlicy Dziennego Domu Pomocy Społecznej. W ramach tych działań 

warsztatowych zorganizowaliśmy również 106 godzin zajęć komputerowych, w tym 75 

godzin w ramach projektu i w zajęciach brało udział 30 osób, a odbywały się w pracowni 

komputerowej Miejskiej Biblioteki Publicznej i prowadzone były przez informatyka 

Biblioteki. Ponadto 50 godzin zajęć teatralno - muzycznych prowadzonych przez 

wykwalifikowanych instruktorów w Krasnostawskim Domu Kultury i zwieńczeniem tych 

zajęć było wystawienie na scenie KDK oraz w Gminnym Ośrodku Kultury w Izbicy spektaklu 

pod tytułem „Senne marzenia”. W zajęciach brało udział 20 osób. Następna grupa działań to 

były działania ogólnosprawnościowe, służące podnoszeniu sprawności i kondycji fizycznej 

słuchaczy i w tym zakresie przeprowadziliśmy 35 godzin aerobiku, z czego 30 godzin 

w ramach projektu. Zajęcia odbywały się w sali baletowej KDK. Brało w nich udział 21 osób. 

Prowadzone były również przez zawodowego instruktora tańca. 30 godzin ćwiczeń 

ogólnosprawnościowych, które odbywały się na hali sportowej przy stadionie i w tych 

zajęciach uczestniczyło 32 osoby. W ramach działań edukacyjnych zrealizowaliśmy 66 godzin 

zajęć z języka angielskiego, w tym 44 godziny w ramach projektu i w zajęciach brało udział 

14 osób. Prowadzone były one przez nauczyciela języka angielskiego w Bibliotece Miejskiej. 

W ramach tych działań edukacyjnych przeprowadziliśmy również 5 wykładów adresowanych 

do wszystkich słuchaczy, które  to miały miejsce w Bibliotece Miejskiej.  Dwa wykłady na 

temat „Archiwizacja dokumentów”, w tym jak sporządzać archiwa domowe oraz zachowane 

najciekawsze archiwa dotyczące naszego regionu. Prowadzone te wykłady były przez byłego 
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pracownika Państwowego Archiwum w Lublinie Pana Marcina Buczka. Jeden wykład 

przeprowadzony przez Panią doktor Małgorzatę Artymiak z Wyższej Szkoły Ekonomii 

i Innowacji w Lublinie pod tytułem „Psychologia starzenia się” i jeden wykład „Parodia 

w polskiej poezji” prowadzony przez Panią Krystynę Smyk, polonistkę zamojskich szkół 

średnich i jeden wykład pod tytułem „Zjawiska ekstremalne we wszechświecie”. Ten wykład, 

który prowadził Pan doktor Miłosz Huber z UMCS. W każdym wykładzie brało udział 

średnio około 40 osób. Jeśli chodzi o działalność kulturalno - rozrywkową, to w tym temacie 

zorganizowaliśmy 2 zabawy taneczne w Krasnostawskim Domu Kultury. Zorganizowaliśmy 

wyjazd do Opery Lubelskiej na operę Traviata. W tym spektaklu wzięło udziału tzn. 

uczestniczyło jako odbiorcy 30 osób naszych studentów. Zorganizowano wyjazd studyjny 

szlakiem zabytków kultury polskiej do Zamościa, połączony ze spotkaniem ze studentami 

Zamojskiego UTW oraz zwiedzaniem z przewodnikiem najciekawszych zabytków Zamościa. 

Ponadto słuchacze naszego Uniwersytetu brali udział w spotkaniach i konferencjach 

organizowanych przez Forum Uniwersytetów III Wieku Lubelszczyzny. Brali również czynny 

udział w Senioriadzie 2023 organizowanej przez Radą Seniorów Miasta oraz w finale WOŚP 

organizując kiermasz ciast, z którego dochód przeznaczono właśnie na WOŚP. Mniej więcej 

w ten sposób wyglądała nasza działalność  w 2023 r. Mamy nadzieję, że w roku 2024 ta 

działalność nie będzie mniejsza, wręcz przeciwnie, postaramy się mamy tutaj już takie 

propozycje, aby tą ofertę naszą rozszerzyć dla słuchaczy, także będziemy robić wszystko, aby 

nasi seniorzy po prostu byli zadowoleni i te ich oczekiwania względem nas, aby były 

spełnione. Dziękuję bardzo.  

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękujemy Pani Kierownik. Czy 

jakieś pytania, macie Państwo do Pani Kierownik? Nie widzę Pani Kierownik, bardzo 

dziękujemy za informację. Proszę pędzić, bo tam już ludzie się zbierają. Proszę nas 

usprawiedliwić, że się spóźnimy na wykład, bo musimy kontynuować tutaj zadania, a jeszcze 

jedna rzecz. Pani Kierownik wspólnie Rada Seniorów będzie uczestniczyła w Wielkiej 

Orkiestrze Świątecznej Pomocy w kiermaszu ciast. Więc, zapewniamy, że dołączymy się do 

tego. Dziękuję bardzo. A co się działo w Zastawiu? Jak został wykorzystany ten wielotomowy 

śpiewnik pieśni patriotycznych? 

 Anna Ciechańska – Marucha Radna Rady Seniorów - No muszę powiedzieć, że 

Stowarzyszenie Mieszkańców Przedmieścia Zastawie liczące 27 osób tak, gdzieś 

różnowiekowe, no niewiele się działo. Jest  problem taki mały, ponieważ nośniki energii 

poleciały i niestety mamy pomieszczenie nieogrzewane a w ubraniach nie  będziemy siedzieć. 

Ale nie mniej jednak było spotkanie opłatkowe razem z Sołtysem dla mieszkańców 

wszystkich. Było spotkanie z księdzem. Mieszkańcy mogli przyjść i wspólnie się połamać. 

Oprócz tego była zabawa dla dzieci i dla dorosłych funduszu sołeckiego dla wszystkich 

mieszkańców. Ale jako Stowarzyszenie spotykamy się poza siedzibą na różnych ogniskach 

czy też wyjazdach. Lipiec, sierpień jest to czas intensywnej pracy, ponieważ wicie wieńca  

i później uczestniczenie w Dożynkach Zastawskich, które organizujemy w zasadzie kościelne. 

To jest bardzo ładna tradycja. Uczestniczą w niej i dzieci i dorośli później w mszy 

chmielowej, czy też Dożynkach Powiatowych. Oczywiście bierzemy udział jako starsi dając 

swoje przepisy kulinarne w różnych jarmarkach czy kiermaszach, jak Majówka z Karpiem, 

gdzie nasz karp różnie zabiera i pierwsze miejsce i wyróżnienia czy przygotowanie 
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w ubiegłym roku Święta Kobiet w KDK-u, gdzie przygotowaliśmy stoisko czy przygotowanie 

stoisko na Dożynkach Powiatowych czy na Sesję Chmielakową, ale muszę zaznaczyć, że te 

wszystkie przygotowania potraw są we własnych domach. No, bo wiadomo, z różnych 

przyczyn nie będę tutaj mówiła. Niemniej jednak spotykamy się, w jaki sposób działamy 

i nasi seniorzy uczestniczą także w innych imprezach organizowanych przez inne organizacje 

senioralne. Nawet czasami jest z dość czynnym udziałem, między innymi wspólne było to 

spotkanie 11 listopada na terenie byłego Kółka Rolniczego w Przedmieściu Gór. Oni tam co 

roku organizują i my dołączyliśmy się. Kiedyś organizowaliśmy też sami z budżetu 

obywatelskiego. W tamtym roku uczestniczyliśmy jako jedno sołectwo czy organizacja 

w festynie na Przedmieściu Góry i tam prezentując napitek bezalkoholowy. Musieliśmy 

poszukać w starych przepisach. Bierzemy udział w konkursach na potrawy starodawne czy 

kobieta gospodarna. Ale to też jak mówię, że musimy sięgać do tych starodawnych przepisów. 

Nasze Stowarzyszenie to nie jest taka organizacja jak to inne, ale to taka kultywująca 

starodawne tradycje i integrująca mieszkańców w różnym wieku. Ale mówię, że ze względów 

tych nośników energii troszeczkę musimy okres zimowy przeczekać, bo zawsze w zimie 

przed Bożym Narodzeniem spotykamy się wspólnie robimy stroiki czy przed Wielkanocą 

także. No, ale z tych przyczyn musieliśmy nieco troszkę ograniczyć. Dziękuję bardzo. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękuję Pani Annie 

Ciechańskiej – Marucha. Czy ktoś z Państwa, Przewodniczących organizacji? Pani Teresa 

bardzo proszę. 

  Teresa Haratym – Radna Rady Seniorów - Słuchajcie Państwo, mój Klub Seniora 

raczej nasz Klub Seniora, który jest przy KDK my nie nastawiamy się na naukę, bo w naszym 

klubie są osoby już starsze, którym angielski czy komputer nic nie dają. My po prostu im 

pomagamy. Mamy lokal, który się znajduje w Domu Kultury razem z Aktywnym Seniorem 

i wszystka pomoc, której nasi seniorzy potrzebują, to ją dajemy. Organizujemy wycieczki, 

organizowaliśmy wycieczkę na Mazury, robimy raz w miesiącu zabawę, taneczną. 

Organizowaliśmy 2 razy grilla, no i my się nastawiamy na uczestnictwo tych klubowiczów, 

rozrywka, żeby nie było nauki, bo to nie są ludzie już do nauki. Zorganizowaliśmy spotkanie 

z Policją odnośnie ostrożności, odnośnie żywienia z lekarzem było ostatnio spotkanie, 

badanie słuchu, prelekcja na temat słuchu, także każdy klub robi to, jakie ma założenia. 

Dziękuję bardzo. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękuję. Proszę bardzo 

teraz Pan Jan Pawelec, szef klubu skupiającego dobrych policjantów. Proszę. 

 Jan Pawelec – Wiceprzewodniczący Rady Seniorów - Byłych policjantów. 

Stowarzyszenie, którym mam zaszczyt kierować w Krasnymstawie na koniec roku zrzeszało 

59 członków. Utrzymujemy się ze składek, które są zgodnie z uchwałą zarządu głównego 

w wysokości 60 zł rocznie od każdego z członków. Jeżeli organizujemy jakieś dodatkowe 

imprezy to są to składki dobrowolne uczestników tych imprez. Co zrobiliśmy w ubiegłym 

roku? Zorganizowaliśmy 3 spotkania integracyjne, czyli wigilijne, Wielkanocne i z okazji 

święta policji. Zrobiliśmy wyjazd do teatru Osterwy w Lublinie oraz wycieczkę do Poleskiego 

Parku Narodowego. Ponadto uczestniczyliśmy dość mocno w organizacji oraz uczestnictwie 

VII Senioriady  Krasnostawskiej. Współpracujemy dość dobrze z zarządem wojewódzkim 
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i stowarzyszeniem naszym i uczestniczymy w imprezach organizowanych przez ten zarząd. 

Dodatkowo interesujemy się osobami, które spośród emerytów i rencistów policyjnych 

potrzebują jakiejś pomocy. To robimy przy udziale sekcji socjalnej Komendy Wojewódzkiej 

Policji. To tyle. Dziękuję bardzo. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo. Czy ktoś 

z Państwa jeszcze? 

 Teresa Haratym – Radna Rady Seniorów - Ja może jeszcze powiem, może 

chwileczkę o ilości osób w moim klubie. W moim klubie jest ponad 100 osób. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów -  Dziękuję. A teraz głos oddaję Pani 

Grażynie Mazurek, która reprezentuje Polski Zawiązek Emerytów, Rencistów i Inwalidów. 

Proszę bardzo. 

  Grażyna Mazurek – Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów  - Nie ma 

mojej przewodniczącej, ale może ja jako skarbnik powiem kilka słów na temat Związku 

Emerytów i Rencistów w Krasnymstawie. U nas w tej chwili tak samo utrzymujemy się 

głównie ze składek. Organizujemy na wiosnę i jesień kilka zabaw, na których jest też duże 

zainteresowanie. No i wycieczki w 2023 roku była organizowana wycieczka na Litwę, nad 

morze i w góry. Na wycieczki w tej chwili też jest bardzo duże zainteresowanie. Także 

seniorzy bardzo chętnie u nas uczestniczą w wycieczkach. Ze składek to jak pozostali musimy 

się trochę podzielić z władzami wyżej. Także niestety u nas składki, które są zbierane, to 

musimy się podzielić z Warszawą i z Chełmem. Natomiast co do ilości my jako związek to 

mamy tutaj jeszcze koła gminne, także u nas jest członków mamy w tej chwili około 300. 

Dziękuję bardzo. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo. Pani Ewa, proszę 

bardzo.  

 Ewa Kwiecień – Związek Nauczycielstwa Polskiego - Nasz związek - Sekcja 

Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego działa w ramach Oddziału 

Powiatowego. Zrzeszamy na dzień dzisiejszy 85 osób. Spotykamy się co miesiąc na 

spotkaniach. Nasza działalność jest też w ramach działalności statutowej  składkowa. Tak jak 

to Pani powiedziała, dzielimy się z Warszawy. 30% nam zabiera stolica. Co miesiąc się 

spotykamy i tematyka jest bardzo różna od bezpieczeństwa, bo mieliśmy w ubiegłym roku 

i spotkanie z policjantem o bezpiecznym seniorze, o zagrożeniach, jakie czyhają na osoby 

starsze. Mieliśmy spotkanie z ratownikami medycznymi - objawy zawału, udaru, jak 

rozpoznawać, jak udzielić pierwszej pomocy. Gościmy na naszych spotkaniach młodzież 

z Młodzieżowego Domu Kultury ze Szkoły Muzycznej. Organizujemy wycieczki albo 

samodzielnie, ewentualnie w ramach oddziału Powiatowego. To wszystko. Dziękuję.  

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo. Chętnych do 

podzielenia się spostrzeżeniami nie widzę. Pozwolą Państwo, że na moment poprzestaniemy 

na tym, bo wrócimy jeszcze w sprawach różnych do tej kwestii, ale to tylko w kilku zdaniach, 

a teraz poproszę Pana Burmistrza o odpowiedzi na interpelacje. To jest kolejny punkt naszej 

dzisiejszych obrad. 
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8. Przedstawienie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Proszę bardzo, Panie Burmistrzu.  

 Robert Kościuk – Burmistrz Krasnegostawu - Dziękuję Pani Przewodnicząca. 

Szanowna Rado, Szanowni Państwo. Z uwagi na to, że jeszcze przed Wami dzisiaj jest dużo 

zajęć między innymi w ramach Uniwersytetu Trzeciego Wieku też postaram się bardzo 

króciutką odpowiedzieć na interpelacje. Trzy osoby zwracały się z nimi. W pierwszej Pan 

Wiesław Marciniewicz nawiązywał do swojego dyżuru, który miał w ramach tych stałych 

dyżurów Rady Seniorów i ta interpelacja dotyczyła bezpieczeństwa w ruchu drogowym na 

ulicy Czechowicza i Heleny Wysockiej. W tym miejscu muszę powiedzieć, że my w ramach 

działań miasta związanych z poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego taką interpelację 

potraktujemy jako priorytetową. Wymaga ona oczywiście przygotowania odpowiedniego 

projektu i zmiany organizacji ruchu. Myślę, że to jest kwestia kilku miesięcy i takie 

spowalniacze tam będą zainstalowane. Kolejna interpelacja była ze strony Pani Anny 

Cichańskiej – Maruchy też związana była z dyżurami, które Państwo pełnicie w ramach 

stałych dyżurów Rady Seniorów, a w dużej mierze dotyczy ona integracji mieszkańców 

w różnych grupach wiekowych, jakie można by było i są realizowane w mieście tutaj 

konkretnie propozycja padła na miejsce Dworku Starościńskiego, przygotowania 

odpowiedniego podestu i też organizowania cyklicznych potańcówek. Myślę, że to nie jest tak 

duże wyzwanie, z którym nie moglibyśmy sobie poradzić. Tutaj zaangażujemy Dyrektora 

KDK, porozmawiam też z kierownikiem Centrum Integracji Społecznej. Myślę, że jak 

najbardziej jest to możliwe. Podejrzewam, że też miejski ośrodek Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej też w to się wyłączy, także jak najbardziej tylko kwestia podejrzewam, żeby 

troszkę słońce pojawiło się wyżej, żebyśmy się zbliżyli bardziej do wiosny i tak podejrzewam 

pierwszą potańcówkę już będziemy gdzieś w maju mogli zrealizować. 

Kolejna interpelacja, którą składała Pani Zofia Gregorowicz – Myka również związana 

z dyżurami, które Państwo pełnicie dotyczyła zwrócenia się do Przewodniczącego Rady 

Powiatu, do Rady Powiatu, do Zarządu Powiatu z prośbą o przeprowadzenie remontu ulicy 

Okrzei. Tutaj muszę Państwu powiedzieć, że takie rozmowy my jako samorząd miasta 

z Zarządem Powiatu, ze Starostami już prowadziliśmy tak naprawdę już od początku tej 

kadencji od 2018 roku, przy czym żeby zrealizować to zadanie to muszą się łączyć dwa 

samorządy i co do tego nikt nie ma wątpliwości. Po obu stronach pełna zgoda. Problem jest 

tylko innej natury, że taka przebudowa, taki remont ulicy Okrzei na wstąpię wymagałby 

poniesienia kosztów na poziomie większym niż pewnie 30 milionów złotych i to bez wsparcia 

środków rządowych takie zadanie, byłoby możliwe co, nie znaczy, że teraz będą uruchomione 

środki z tak zwanego Funduszu Europejskiego to jest KPO Krajowy Plan Odbudowy. Tam też 

będziemy mogli pewnie aplikować i o takie środki się ubiegać. Przy czym koncepcja 

polegałaby na tym żeby jeszcze gruntownie przebudować tę ulicę, doprowadzić do takiego 

stanu, w szczególności media, które tam są pod tą ulicą – kanalizację deszczową 

i przebudowa chodników, przebudowa samej ulicy.  
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Drugą interpelacja dotyczyła utrzymania czystości, koszenia trawy wzdłuż rzeki 

Wieprzy w szczególności w okolicach ogródków działkowych. Tu muszę powiedzieć, że  my 

co roku, kilka razy w roku zwracamy się do zarządcy rzeki, czyli do Wód Polskich z taką 

prośbą oni takie działania prowadzą tylko, że oni terminy koszenia ustalają według swoich 

wskaźników. Nie zawsze jest tak, że kiedy my chcemy oni to koszenie realizują. Dotychczas 

generalnie, jak zwracaliśmy się do nich z prośbą takie działania były podejmowane. Może nie 

od razu, ale gdzieś tam po upływie  niewielkiego czasu oni ich się podejmowali. Wspominała 

Pani też o  czystości po drugiej stronie Powiatowego Urzędu Pracy przy ulicy Mostowej. 

Rozumiem, że to jest dawna siedziba PZMOT-u to miejsca? Dobrze, to w takim razie 

zwrócimy się do właściciela tej nieruchomości z prośbą o uporządkowanie tego terenu. 

Trzecia interpelacje a w zasadzie zapytanie, czy seniorzy mogą liczyć na umieszczenie 

siedziby w wyremontowanym Ratuszu? Szanowni Państwo. Mamy przygotowany remont 

Ratusza i tak, jak każdy hol miejski taki i w przypadku naszego miasta on ma służyć 

mieszkańcom, także też przewidzieliśmy to czy seniorzy czy też inne grupy społeczne 

w Krasnymstawie, podmioty jak stowarzyszenia, fundacje będą mogły w całości korzystać 

z tego obiektu z małym wyłączeniem, gdzie chcemy przenieść Urząd Stanu Cywilnego i tam 

stworzyć salę ślubów. Ale to wszystko byłoby tak zorganizowane, że nie byłoby w żaden 

sposób w kolizji z działaniami tych wszystkich, którzy chcieliby z tego miejsca skorzystać. 

Dziękuję bardzo. Jeżeli  jeszcze są jakieś pytania to słucham. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Czy odpowiedzi Pana Burmistrza 

satysfakcjonują Państwa? Niezależnie od tego lokalu, Panie Burmistrzu to ta tablica dla nas 

jest bardzo potrzebna. To już tyle razy mówiliśmy o tym, nie odpuścimy. Ale dziękujemy 

Panu bardzo, ponieważ Pan musi wyjść, więc w imieniu nas wszystkich proszę przyjąć 

oficjalne, najlepsze życzenia na ten rok, żeby się wszystko tu w mieście udawało, albo 

większość rzeczy, bo wszystko to się pewnie nie uda. Czego życzymy? Spokoju, pokoju, 

zdrowia i realizacji zamierzeń. W życiu osobistym, też niech się szczęści. Proszę bardzo. 

 Robert Kościuk – Burmistrz Krasnegostawu - Dziękuję za życzenie. Chciałbym też 

skorzystać okazji i zwrócić się do Państwa z takimi podziękowaniami, powiedzieć, że ta nasza 

współpraca w tamtym roku z różnego punktu widzenia układała się naprawdę bardzo dobrze. 

Chcę podziękować za to Wasze zaangażowanie, nasze wspólne działania i tak, jak tutaj Pani 

Przewodnicząca powiedziała w swoich życzeniach, żeby ta działalność, którą Państwo 

prowadzicie, to Wasze zaangażowanie w sprawy miasta jak najbardziej dalej mogło być 

kontynuowane. W związku z tym życzyłbym Państwu nieustającej energii, tego zapału do 

funkcjonowania w tych różnych sprawach społecznych, szukania tych problematycznych 

miejsc, które dotyczą naszego miasta, naszej społeczności i przekazywania tutaj nam 

w urzędzie, żebyśmy mogli wspólnie wszystkim problemom zaradzić, żebyśmy mogli 

przeciwdziałać jakimś niekorzystnym sytuacjom jakie też się w mieście pojawiają, a dzisiaj 

przysłuchując się o czym Państwo mówiliście, jakie tematy podnosiliście widać było, że tych 

przestrzeni, w których trzeba by było zadziałać, jest bardzo dużo i w tym miejscu za to 

wszystko bardzo serdecznie dziękuję i życzę Wam na ten nowy 2024 rok wszystkiego co 

najlepsze, dużo zdrowia przede wszystkim i tak, jak powiedziała Pani Przewodnicząca 

pokoju, spokoju, bo przyszło nam żyć w takich czasach, kiedy trzeba o tym mówić, że pokój 
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i spokój jest bardzo ważny. Wszystkiego najlepszego. Życzę udanych dalszych obrad. 

Dziękuję. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękujemy Panu Burmistrzowi 

a my jeszcze moment będziemy kontynuować nasze obrady i zbliżamy się do zakończenia 

sesji. Proszę Państwa, ja tylko w dwóch  zdaniach powiem, że to, że wypowiadaliśmy się 

tutaj, o tym, co robimy, to jest materiał do sporządzenia planu pracy na rok 2024 

i przewidywań dotyczących harmonogramu naszej Senioriady. Ja Państwu powiem, że mamy 

troszkę więcej pieniędzy na organizację Senioriady niż mieliśmy w ubiegłym roku także 

bardzo możliwe, że uda nam się zrobić coś więcej, ale jest taka serdeczna prośba, proszę 

Państwa, nie dzisiaj tylko bardzo proszę, żeby Państwo przemyśleli. Ja mam notatek bardzo 

wiele, bo skrupulatnie notowałam wszystko to, co Państwo byli uprzejmi tutaj przedstawiać 

i mówić. To są niezwykle cenne informacje ze skruchą przyznam, że o niektórych formach, 

które są realizowane nie wiedziałam. Dlatego z oczami szeroko otwartymi słuchałam tego, co 

Państwo mówili, ale będzie prośba taka wracam do niej, żebyście Państwo w swoich 

zespołach z ludźmi kreatywnymi, którzy współpracują z Państwem, przemyśleli to, co 

chcielibyśmy, żeby Rada Seniorów w ramach swoich kompetencji w przyszłym roku robiła 

i co będzie zadaniami do naszej Senioriady, co się sprawdziło, a z czego możemy 

zrezygnować. Bardzo proszę i umówmy się, jeśli Państwo pozwolą, że do 10 lutego złożymy 

do Pani Iwonki informacje pisemne i wtedy zapoznamy się z tym i niewątpliwie też 

poprosimy  Państwa o współudział, bo tutaj w naszym trzyosobowym zespole to raz, że im 

więcej głów, tym więcej pomysłów i tym więcej akceptacji pewnych pomysłów także proszę 

przyjąć nasze zaproszenie na takie robocze spotkanie dotyczące analizy tego, co Państwo do 

10-tego złażą dobrze i wtedy zastanowimy się wspólnie, co  będziemy w ciągu 2024 roku. 

Proszę Pani Teresa. 

 Teresa Haratym – Radna Rady Seniorów - Chciałam jeszcze zapytać, czy to ma być 

tak, jak tamtego roku było, że my piszemy co zrobić, a później nasze wnioski nie są brane pod 

uwagę? Ustalmy robimy inaczej jak było dotychczas. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dlatego Pani Tereso zgodnie 

z tym, co Pani już nie pierwszy raz zresztą mówi i czemu się przesłuchujemy, my nie możemy 

brać odpowiedzialności też za to, co wychodzi, co się dzieje. Jest zapowiedź tego roboczego 

naszego spotkania, na które niewątpliwie Panią też Pani Tereniu zaprosimy tak, żeby pewne 

rzeczy przedyskutować, także będziemy prosić niewątpliwie Państwa i Panią Justynę,  Panią 

Agnieszkę i Panią Ewę i Panią Monikę, jeśli będą Państwo dysponowali czasem. Pamiętamy 

do 10-tego. Bardzo prosimy, proszę Państwa i chyba ostatni punkt. 

 

 9. Wolne wnioski i sprawy różne.  

 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - W niedzielę 32 Finał Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. Do tej pory nigdy nie zabrakło nas seniorów właśnie 

w organizacji tej wielkiej społecznej imprezy przynoszącej naprawdę bardzo wiele dobrego. 
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Poza tym pokazującej, że jednak mimo tych trudnych, nieraz szarych, burych czasów mamy 

wielkie otwarte serca. Ja wiem, że takie zadanie jak posiłkowanie się Klubem Seniora przy 

KDK  to sztab w tym zakresie ma wielką tradycję. I proszę o potwierdzenie Pani Tereso, że 

żywicie w tym roku również wolontariuszy. To jest bardzo odpowiedzialna, bardzo pracowita 

działka, natomiast proponujemy, proszę Państwa nam, żebyśmy tak, jak do tej pory włączyli 

się uczestnicząc w kiermaszu ciast. To nie muszą być jakieś wykwintne, bardzo nie wiadomo, 

jak wymyślne i drogie ciasta. Blacha placka. Umówmy się, że każdy z nas zwalniając Ciebie 

Teresko z tego taką blachę ciasta przygotuje i w niedzielę tak gdzieś koło godziny 11:00 do 

Krasnostawskiego Domu Kultury z tą blachą przywędruje. Myśmy w ubiegłym roku bez 24 zł 

z ciasta, powiem dosłownie utargowaliśmy bez 24 zł prawie 4 000, więc to nie jest mała 

kwota. Także umówmy się, proszę Państwa, że to zrobimy. Nie będziemy robić listy, bo ja 

myślę, że my już mamy coś we krwi z takiego wolontariatu i charytatywnego działania i to 

nas na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy nie opuści. Czyli w niedzielę przychodzimy 

z ciastem. Oczywiście słuchajcie Państwo oczywiście, jak ktoś nie może, no to wiadoma 

sprawa, ale powiadam jeszcze raz nie bardzo drogie ciasto, nie musi być bardzo pracowite, 

bardzo drogie ciasto, które zostanie sprzedane, a jak nie to zaniesiemy to ciasto na górę 

i wolontariusze zostaną po prostu poczęstowani, bo oni też bardzo chętnie częstują się 

ciastem. Także umowa stoi? Stoi. Pani Małgorzata bardzo proszę.  

 Małgorzata Jakubiec – Polski Czerwony Krzyż – Chciałam powiedzieć, że Klub 

Seniora PCK piecze ciasta i też będziemy sprzedawali je w KDK-u i jeszcze zebraliśmy 

ponad 50 fantów na aukcje. Także zapraszamy do udziału. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dobrze. Fanty, jak Pani wie 

musicie złożyć wcześniej, a ciasto to nie wiem, jak jesteście tam umówieni z Panią, która jest 

szefem sztabu. Ja wiem, że taki stół  jest  na dole i prawdopodobnie możecie sobie tam jakiś 

baner postawić, a to ciasto, bo to już nie chodzi o to, żeby później wisiały nasze nazwiska, czy 

tam żebyśmy się reklamowali, że to ciasto upiekliśmy. To jest działalność charytatywna. 

Także życzę tych otwartych serc. Czy mają Państwo jeszcze jakieś pytania? 

 Teresa Haratym – Radna Rady Seniorów -  A ja jeszcze zapraszam Panie, które 

będą sprzedawały ciasto na górę, na gorącą herbatę czy kawę. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękujemy za zaproszenie. 

Pewnie nie omieszkamy skorzystać. Proszę. 

 Monika Sawa – Koordynator projektu MOPS Krasnystaw - Ja chciałam zapytać 

odnośnie kiermaszu ciast czy ta oferta upieczenia ciast to może być skierowana do wszystkich 

mieszkańców, bo my taką ofertę możemy na stronie Facebooku napisać. Mamy tam też kilka 

takich młodych aktywnych osób, czyli tacy którzy są chętni w mieście, mogą po prostu upiec 

ciasto i przynieść do Krasnostawskiego Domu Kultury. 

 Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów - Oczywiście bardzo fajna 

propozycja. Proszę to zrobić i z góry w imieniu sztabu i nas wszystkich dziękujemy. I kończąc 

dzisiejszą sesję chciałam Państwu serdecznie podziękować za niezwykle aktywny udział 

w niej. Rozumiem, że mamy już taką akceptację pomysłu i akces Państwa do współpracy 

w zakresie planowania pracy na następny rok i planowania imprez senioralnych. Za co bardzo 
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dziękuję i kończąc, spotykamy się po raz pierwszy w tym roku. To proszę Państwa, ponawiam 

te życzenia przede wszystkim spokoju i pokoju, bo wtedy dopiero możemy zadbać o dobre 

zdrowie i tego dobrego zdrowia życzymy, a w ogóle życzymy nie wszystkiego najlepszego, 

bo poza nami są jeszcze inni ludzie i też by coś tam chcieli uszczknąć fajnego. W tym roku to 

życzymy Państwu dużo dobrego zdrowia, dużo dobrych przyjaciół, dużo dobrych, życzliwych 

ludzi. Tego, żeby pamiętali o nas jak o starszych ludziach nasi najbliżsi, żebyśmy czerpali 

wiele radości, żeby każdy dzień przynosił nam jakąś radość, a pamiętajmy, że po wszystkich 

burych dniach zwykle świeci słoneczko i tego słoneczka na każdy dzień serdecznie Państwu 

w imieniu Rady Seniorów i  własnym życzę.  

10. Zakończenie obrad sesji. 

 

Urszula Hus – Przewodnicząca Rady Seniorów – W związku z wyczerpaniem 

porządku obrad zamykam obrady IX sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. Dziękuję za 

udział w sesji radnym i gościom. Do zobaczenia. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółował:                                     Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Krasnystaw 

 

Iwona Surma                                                                                 Urszula Hus 

 

 

 

 


